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Protokół Nr VII.2011 

z sesji Rady Powiatu Żagańskiego  

z dnia 21 czerwca 2011 roku 

 

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

Otwarcia obrad VII sesji Rady Powiatu Żagańskiego dokonał Przewodniczący Rady Leon 

Cuprych o godz. 11
00

, stwierdzając na sali obecność 18 radnych.  

Ponadto na sali obecni byli: Zarząd Powiatu Żagańskiego, Radca Prawny Halina Miszczuk, 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu Wioletta Tybiszewska, Dyrektor 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu Anna Kulczyńska, dyrektorzy jednostek 

organizacyjnych, naczelnicy wydziałów Starostwa Powiatowego oraz prasa lokalna.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Powiatu Leon Cuprych: na ręce Przewodniczącego wpłynęła propo-

zycja uzupełnienia porządku obrad o wprowadzenie 11 ppkt. w pkt. 8. Podjęcie uchwały w 

sprawie: określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu Żagańskie-

go za pierwsze półrocze, oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i 

realizacji przedsięwzięć. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie proponowane zmiany. 

Zmiany do porządku obrad zostały przyjęte jednogłośnie. 

Porządek obrad po wprowadzonych zmianach przedstawiał się następująco: 

1. Otwarcie obrad VII sesji Rady Powiatu Żagańskiego.  

2. Przyjęcie porządku obrad. 
3.  Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 13 maja 2011 roku. 

4.  Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

   5. Informacja o bezrobociu w powiecie żagańskim w 2010 roku oraz o przedsięwzięciach zmierzają-

cych do łagodzenia jego negatywnych skutków. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu w 2010 roku. 

   7. Interpelacje radnych. 

          8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2010 rok. 

 a) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2010 rok, 

 b) sprawozdania finansowe za 2010 rok, 

           c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok, 

           d) informacja o stanie mienia 

           e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu, 

 f) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu o wykonaniu budżetu powiatu za 2010 rok, 

           g) dyskusja, 

           h) podjęcie uchwały. 

    2) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego za 2010 rok, 

           a) wniosek Komisji Rewizyjnej, 

           b) opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej wydana przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 

           c) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu.  

           d) dyskusja, 

           e) podjęcie uchwały. 

     3) zmian budżetu, 

                  4) określenia zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych mających 

charakter cywilnoprawny, powstałych w związku z realizacją zadań z zakresu administracji 

rządowej oraz innych zadań zleconych Powiatowi Żagańskiemu, 
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                     5) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagańskiemu w 

2011 r. 

                     6) zasad udzielania stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Żagański, 
                     7) zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej z budżetu powiatu dla przedsięwzięć związanych  

z ochroną środowiska, 

                     8) zaopiniowania projektu uchwały sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego w sprawie 

likwidacji Portowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej przy ul. Ener-

getyków 2 w Szczecinie, 

                     9) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Żagańskiego za pierwsze półrocze, oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej i realizacji przedsięwzięć. 

 9. Odpowiedzi na interpelacje. 

10.Wnioski. 

11. Informacje i oświadczenia. 
12. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

Przewodniczący Rady Powiatu poddał pod głosowanie porządek obrad po wprowadzonych 

zmianach. 

Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie. 

3. Przyjęcie protokołu z VI sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 13 maja 2011 roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: zobowiązani do zapoznania się z protokołem był Radny Karol 

Jersak oraz Radny Krzysztof Jarosz. 

Radny Karol Jersak: z protokołem zapoznałem się i nie wnoszę uwag. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: Radny Krzysztof Jarosz jest nieobecny na dzisiejszej sesji, ale 

z protokołem zapoznał się i nie wniósł uwag. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie protokół z VI sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 13 maja 2011 roku. 

Protokół został przyjęty przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

4. Informacja Starosty z prac Zarządu Powiatu pomiędzy sesjami. 

Radny Marek Kopta: ja mam pytanie do Starosty i Zarządu, ponieważ budzi moje wątpliwości 

sprawa powołania komisji konkursowej do wyłonienia dyrektorów naszych jednostek. W dobrym 

obyczaju było zawsze, że w takich komisjach uczestniczył przedstawiciel rady. I myślę, że nie jest 

to nic zdrożnego, ponieważ wśród nas mamy radnych, wielu fachowców w dyscyplinach, których 

konkursy na dyrektorów się odbywają. Tu niestety żaden przedstawiciel rady nie został powołany do 

takich komisji, ja zdaję sobie sprawę, że jest to kompetencja zarządu i nie chciałbym tego podważać. 

Jednak uważam, że w dobrym tonie byłoby, gdyby przedstawiciel rady był w takiej komisji 

konkursowej. Nie można traktować rady tak instrumentalnie, że my jesteśmy tylko żeby być 

maszynką do głosowania w sprawach oświaty i innych. Zarząd powinien dać możliwość radzie, aby 

jej przedstawiciel w komisjach konkursowych, tam, gdzie są dyrektorzy, dla których organem 

prowadzącym jest powiat, występowali. Uważam, że rada ma prawo wiedzieć, co było i jak 

przebiegało postępowanie konkursowe. Dlatego apeluję, aby w przyszłości, jeśli zarząd uzna to za 

stosowne, aby przedstawiciel rady, którego rada wybierze, uczestniczył w postępowaniu 

konkursowym. 

Starosta Marek Ślusarski: w odpowiedzi dla Radnego Marka Kopty, komisje do konkursu wybrał 

zarząd, uważaliśmy, że tak będzie dobrze. My odpowiadamy przed radą, odpowiadamy za jednostki, 

więc uważaliśmy, że to będzie najlepsze wyjście, ale przyjmujemy wniosek i na przyszłość 

weźmiemy to pod uwagę. 

Radny Andrzej Barylak: w sprawie zwiększenia środków finansowych w wysokości 165.911 zł na 

inwestycję pn. Przebudowa mostu na rzece Szprotawa w ciągu drogi powiatowej nr 1056F  

w miejscowości Cieciszów”, z czego to wynika, czy zwiększenie było po przetargu czy jeszcze 

przed przetargiem na wykonanie tej inwestycji? Na jaką wartość opiewa kosztorys inwestorski? 
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Członek Zarządu Henryk Janowicz: 165.911 zł to było doinwestowanie, jeszcze przed przetargiem. 

Chodziło o to, że zwiększyła się dotacja z ministerstwa infrastruktury i dołożyli nam około 

1.000.000,00 zł. W związku z tym, że nie mogliśmy stracić tak dużego dofinansowania, dołożyliśmy 

te pieniądze, odbył się przetarg, po przetargu na 2.331.000 zł i musieliśmy zwiększyć środki. W 

związku z tym, że inwestycja dla powiatu jest potrzebna, bo most ma ocenę jedynkę, jeśli chodzi o 

stan techniczny, pewne uwarunkowania, most jest na trasie o dużym natężeniu ruchu tj. droga 1056 

w miejscowości Cieciszów, łączy drogę wojewódzką 297 z drogą krajową nr 3, która jest w tej 

chwili modernizowana. Jest to dosyć istotny łącznik, uznaliśmy, że ta inwestycja na terenie gminy 

Szprotawa, musi się odbyć. W chwili obecnej cała inwestycja, po przetargu, wynosi 2.331.741 zł. 

Radny Andrzej Barylak: ja do końca nie jestem usatysfakcjonowany tą odpowiedzią, z tego względu, 

że ktoś wziął pieniądze za wykonanie kosztorysu inwestorskiego. W związku z tym, jeżeli kosztorys 

inwestorski był błędnie wykonany, gdzie zaniżono stawki, względnie zwiększono, to nie należało 

przystąpić do przetargu nie mając zaktualizowanego kosztorysu inwestorskiego. Jak to prawnie 

wygląda, czy Zarząd mógł podjąć taką decyzję dotyczącą wyłonienia w przetargu, wykonawcy?. 

Członek Zarządu Henryk Janowicz: problem nie polega na tym, czy kosztorys inwestorski wynosił 

około 1.960.000 zł. Kosztorys to jest podstawa wyjścia, do przetargu przystępują firmy, które 

składają swoje oferty. Komisja konkursowa wybiera najtańszą ofertę, ofertę złożyły 4 firmy. 

Rozbieżność cenowa była nie wielka, bo między przedsiębiorstwem „Mosty” w Zielonej Górze  

a przedsiębiorstwem drogowo mostowym z Nowej Soli, była różnica około 4.000 zł. Kosztorys 

inwestorski nic by nie zmienił na tym rynku, z tego względu, że rynek rządzi się własnym prawami, 

inwestorzy wcelowują się w cenę. Jeżeli przystępuje się do przetargu, trzeba obserwować rynek 

i oni wiedzą, że inflacja jest prawie 5%, wzrosły ceny paliw prawie o 30%, i to jest to. My wcale nie 

musieliśmy tego robić, ale uznaliśmy, że inwestycja na terenie Miasta i Gminy Szprotawa jest 

potrzebna i byliśmy świadomie przekonani do tego i taką podjęliśmy decyzję. 

Wicestarosta Jacek Grzelak: wniosek starostwa do ministerstwa infrastruktury, został złożony około 

pół roku temu, czekaliśmy na tą decyzję. Tą decyzję otrzymaliśmy teraz, bez zbędnej zwłoki 

ogłoszono przetarg, jak tylko otrzymaliśmy informację, że otrzymamy dotację w wysokości 50%. 

Kosztorys inwestorski jest ważny pół roku i był aktualizowany, bo inaczej nie mamy prawa 

przystąpić do postępowania przetargowego. Według prawa zamówień publicznych, zamawiający ma 

dwa wyjścia, albo dołożyć albo unieważnić postępowanie przetargowe. Z tym, że co by to dało, jak 

byśmy unieważnili postępowanie, stracilibyśmy dotację w wysokości 50% kosztorysu 

inwestorskiego. 

Radny Tadeusz Kosmatka: ja rozumiem, że przetarg został rozstrzygnięty, gdzie dwa wskaźniki, 

kosztorys inwestorski i brak pieniędzy, które były zapisane w budżecie na to zadanie. Moim 

zdaniem, z praktyki pamiętam, że nie wolno było rozstrzygnąć przetargu skoro nie miało się 

pieniędzy i przekraczało się kosztorys inwestorski. Być może przepisy się zmieniły, dlatego proszę  

o opinię prawną na ten temat. Jednak przyznać należy, że jest to bardzo rzadko spotykana sprawa, 

żeby kosztorys inwestorski został przekraczany. A jak słyszeliśmy koszt inwestorski był 

aktualizowany, czy dostosowany do cen, które są na rynku. Jest to zastanawiająca sprawa w tej 

kwestii, tak zrobiliście, ja na razie nie mam podstaw, żeby to negować, natomiast myślenie moje jest 

bardziej szersze w tym temacie. Ja nie odważyłbym się podjąć takiej decyzji pomijając dwa 

najważniejsze czynniki tj. brak środków finansowych w budżecie, przekroczenie kosztorysu 

inwestorskiego. 

Wicestarosta Jacek Grzelak: środki finansowe były zapewnione w budżecie, w wysokości 

kosztorysu inwestorskiego. Strategia na roboty budowlane w prawie budowniczym polega na tym, 

że zależy, w którym miesiącu zleci się i ogłosi przetarg.  

Radny Tadeusz Kosmatka: prosimy o opinię prawną w dwóch kwestiach: przekroczenie kosztorysu  

i braku, w chwili rozstrzygnięcia przetargu, środków finansowych w budżecie. Taką opinię prawną 

prosimy przedstawić na piśmie. 

Wicestarosta Jacek Grzelak: przetargi, które są ogłaszane w szczycie budowlanym, czyli w połowie 

roku, przeważnie oscylują w granicach kosztorysu lub wyżej. 

Radny Andrzej Katarzyniec: może jakieś czynniki zadecydowały o tym, że przetarg powinien być 

rozstrzygnięty akurat w tym terminie? Bo jeżeli nie ma pieniędzy, przekroczony jest kosztorys 

inwestorski, to, jaki sens robić? Chyba, że są pewne uwarunkowania, które spowodowały, że tą 

procedurę w taki sposób rozstrzygnięto. 
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Starosta Marek Ślusarski: działaliśmy w dobrej mierze i uważam, że dyskusji nie powinno być, bo 

przy odwołaniu tego przetargu mogłaby nam przepaść dotacja w wysokości około 1.000.000 zł. 

Mostów w powiecie mamy wiele i musimy je ratować a sytuacja jest taka, że musimy wziąć na 

siebie ten ciężar, bo inwestycja w wielkości 2.000.000 zł, to nie są inwestycje, które będziemy robić 

codziennie i przede wszystkim z własnych środków.  

Radny Andrzej Katarzyniec: czyli należałoby rozumieć to w ten sposób, że jeżeli ten przetarg 

zostałby unieważniony, istniałaby taka możliwość albo zagrożenie, że dotacji w wysokości 50% 

nasz powiat by nie otrzymał? 

Starosta Marek Ślusarski: tak, powiat nie otrzymałby dotacji. 

Radny Marek Kopta: w informacji z prac zarządu jest zapis, że Zarząd wyraził zgodę na 

sfinansowanie 3 osób w projekcie „Poławiacze Pereł”, koszt uczestnictwa wynosi 2490 złotych na 

osobę, czyli całkowity koszt około 7500 zł, chciałbym czegoś więcej na ten temat się dowiedzieć. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: jest to cykliczne dofinansowanie dla naszej młodzieży, są to 

wyławiane „Perły” wśród naszej młodzieży szkolnej. Powołana komisja ocenia złożone przez 

młodzież projekty i 3 osoby, które wg tej komisji, najbardziej się sprawdziły i są utalentowane pod 

różnymi względami, w różnych dziedzinach, bo to jest wypoczynek dla młodzieży związany z nauką 

i rozszerzaniem swoich umiejętności. Wypoczynek ten organizowany jest już po raz trzeci, 

wyławiane są „Perły” z naszego powiatu, następnie uczestnicy piszą sprawozdania ze swojego 

pobytu, które są następnie przedstawiane dla zarządu oraz dla komisji oświaty. Organizatorem jest 

Uniwersytet Jagielloński, w związku z tym, że w latach poprzednich również były wysyłane dzieci  

z naszego powiatu, w tym roku zarząd również poparł trą inicjatywę i 3 osoby z naszych szkół 

zostały wyłonione i wezmą udział w tego typu warsztatach, jest to wypoczynek dwutygodniowy. 

Radna Elżbieta Buganik: czy możemy poznać nazwiska tych osób i z jakich szkół? 

Starosta Marek Ślusarski poprosił dyrektora ZSO w Żaganiu o udzielenie odpowiedzi. 

Dyrektor ZSO w Żaganiu Mieczysław Śmieszek: są to uczniowie I klasy, jest to dziewczynka (nie 

pamiętam imienia) z uzdolnionej rodziny, ponieważ mamy już trzecie dziecko z tej rodziny i jest 

wszechstronnie uzdolnione. Turnusy te nazywają się campusy, są to obozy naukowo – 

wypoczynkowe, dzieci uczestniczą w zajęciach prowadzonych przez pracowników Uniwersytetu 

Jagiellońskiego. Jedna dziewczynka nazywa się Kwiatkowska a chłopak Królewicz, oboje są z I klas 

i myślę, że ich potencjał będzie rozwijany w trakcie tych obozów. 

Starosta Marek Ślusarski: musimy promować takie postawy, musimy robić wszystko, żeby 

promować naszą młodzież, bo wiadomo, jaka sytuacja jest w naszej edukacji. Jesteśmy powiatem 

traktowanym trochę po macoszemu, z w porównaniu z powiatem żarski, gdzie wszystko się 

sprzysięgło przeciwko nam i jest organ kontrolujący, który wszelkie profity i sukcesy są przelewane 

na Żary a my, jako Żagań i powiat żagański jesteśmy traktowani bardzo po macoszemu, z czym 

teraz próbujemy dawać uwagi dla organów kontrolujących, że jednak tu jesteśmy, żyjemy i że nasza 

młodzież też jest zdolna, że mamy zdolnych dyrektorów, nauczycieli i idziemy w tym kierunku. 

Mamy wiele konkursów wygranych, jeśli chodzi o sprawy zawodowe, to jeszcze raz chciałem 

podkreślić wysoką postawę dyrektorów naszych szkół zawodowych, którzy promują konkursy 

zawodowe. 

Radny Paweł Lichtański: jakie są rozstrzygnięcia konkursów na dyrektorów szkół? 

Starosta Marek Ślusarski: konkursy się odbyły, co do dwóch konkursów jest sytuacja remisowa,  

w jednym została rozstrzygnięta na korzyść dotychczasowego dyrektora. Stanowiska Zarządu 

jeszcze nie ma, co do konkursów, gdzie sytuacja była remisowa. Czekamy na opinię przede 

wszystkim rad pedagogicznych.  

Radny Tadeusz Kosmatka: czy prawdą jest, że chcieliście zrobić zamach, bo tak rozeszło się po 

Szprotawie, łącznie z członkiem zarządu z terenu Szprotawy, że chcieliście zrobić zamach na 

pełniącą obowiązki dyrektora, bo takie otrzymałem informacje. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: Panie Starosto, proszę nie odpowiadać w tym punkcie na to 

pytanie, będzie punkt interpelacje i wtedy można zadawać takie pytania. 
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Radny Tadeusz Kosmatka: Panie Przewodniczący należało nie dopuścić do tego, aby w tym punkcie 

padło to pytanie. Skoro już padło takie pytanie, to chciałem od razu w tym temacie otrzymać 

wyjaśnienie i zakończyć temat. 

Starosta Marek Ślusarski: Panie Radny Kosmatka, proszę nie używać takich rzeczy „zamach”, bo 

my nie jesteśmy terrorystami, jesteśmy członkami zarządu, który ma czuwać nad porządkiem. Jeśli 

byśmy chcieli zrobić zamach, nie chciałbym na forum radnych wypowiadać się, bo mogliśmy zrobić 

to w inny sposób, jeśli byśmy chcieli komukolwiek zrobić krzywdę. Ale szanujemy Panią Dyrektor 

za dotychczasową pracę, bo zrobiła wiele dobrych rzeczy, więc proszę takich rzeczy nie opowiadać, 

bo mogliśmy inaczej i ta Pani miałaby taką metryczkę, że do konkursu nie musiałaby przystępować. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: Panie Starosto, proszę nie ciągnąć tego wątku, bo nie ma 

sensu. 

   5. Informacja o bezrobociu w powiecie żagańskim w 2010 roku oraz o przedsięwzięciach 

zmierzających do łagodzenia jego negatywnych skutków. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Dyrektora Powiatowego Urzędu Pracy w Żaganiu 

Wiolettę Tybiszewską o zabranie głosu. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Wioletta Tybiszewska: materiały informacyjne zostały Rad-

nym przedstawione. Powiat żagański, ciągle, już od kilkunastu lat stoi na podium, pod względem 

liczby bezrobotnych, raz jesteśmy na drugim lub trzecim miejscu. Po powiecie krośnieńskim, nowo-

solskim i na równi jesteśmy z powiatem strzelecko drezdeneckim. Bezrobocie w powiecie, przyczy-

ny znane są wszystkim, a my w urzędzie pracy rejestrujemy skutki działań, które na terenie przed-

siębiorstw, w powiecie się dokonywały. Powiatowy Urząd Pracy ma za zadanie łagodzenie skutków 

bezrobocia i ograniczanie negatywnych konotacji, które z osobą bezrobotną mogłyby się kojarzyć, 

poprzez wręczanie jej pewnych form wsparcia, które mogłyby uczynić osobę bezrobotną bardziej 

atrakcyjną na rynku pracy. Wśród osób, które są zarejestrowane w urzędzie, najliczniejsze są dwie 

grupy bezrobotnych. Są to osoby bardzo młode, czyli do 25 roku życia i osoby po 45 roku życia  

i tym więcej ich jest im bardziej zbliżają się do wieku emerytalnego, bo bezrobotnym, zgodnie  

z przepisami, można być aż do osiągnięcia wieku 60 lat przez kobietę i 65 lat przez mężczyznę. 

Jednak, jeżeli weźmiemy pod uwagę umiejętności osób bezrobotnych, to po analizie jakości kwalifi-

kacji, którą ma większość osób bezrobotnych to są to osoby, które nie mają kwalifikacji. Są to osoby 

z wykształceniem gimnazjalnym i po niżej, zaczyna rozszerzać się grupa osób młodych, właśnie  

w kategorii do 25 roku życia, które jako, jedyne osiągnięcie naukowe, ukończone gimnazjum. Wzra-

sta również odsetek bezrobotnych, osób z wykształceniem wyższym, parę lat temu takich osób było 

40, w tej chwili mamy 425 osób. Najwięcej osób zarejestrowanych, są to osoby, które pozostają bez 

pracy od jednego do trzech miesięcy, ponieważ napływ do bezrobocia jest dość duży i dlatego ta 

kategoria osób jest bardzo licznie reprezentowana. Najczęściej podejmują pracę osoby, które w reje-

strze są między czwartym a szóstym miesiącem, czyli około 90 dni potrzebują na otrząśnięcie się  

z sytuacji życiowej, następnie bardzo tej pracy poszukują. Spada również odsetek osób, które są 

długotrwale bezrobotne tzn. takie, które przebywają w rejestrach od 24 miesięcy. Długie bezrobocie 

demotywuje człowieka, po dwóch latach żaden pracodawca nie chce z taką osobą rozmawiać.  

W 2010 roku 4500 osób bezrobotnych, podjęło pracę, z tego około 2000 osób, które zostały wsparte 

środkami funduszu pracy, co świadczy o tym, że tych środków mieliśmy dużo i pracodawcy chętnie 

podpierają się tymi środkami. W ubiegłym roku skierowano do prac interwencyjnych 1300 osób, na 

staże około 1000 osób, szkolenia ukończyło 600 osób, głównie osoby, które opierały swoje wnioski 

o potrzeby pracodawcy, czyli mieliśmy deklarację pracodawcy do dalszego zatrudnienia. Dla blisko 

500 osób zostały wypłacone dotacje i refundacje, dla osób, które założyły własną firmę i pracodaw-

ców, którzy wyposażyli miejsce pracy dla skierowanego bezrobotnego. Łącznie aktywizacją objęto 

4300 osób. Wydatki na aktywację bezrobotnych wyniosły 17.500.000 zł, co przy kwocie 12.000.000 

zł przeznaczonych na zasiłki dla bezrobotnych, po raz pierwszy odwróciło proporcje, że więcej ak-

tywizowaliśmy niż wypłacaliśmy zasiłków. Do tego składaka zdrowotna w wysokości 3.000.000 zł, 

daje łączną sumę około 32.000.000 zł, którą urząd pracy w 2010 roku zarządzał.  

Szczegółowa informacja o bezrobociu w powiecie żagańskim w 2010 roku oraz o przedsięwzięciach 

zmierzających do łagodzenia jego negatywnych skutków, stanowi załącznik do protokołu. 
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Radny Karol Jersak: chciałem tylko zwrócić uwagę, ja jestem przeciwnikiem dawania pieniędzy za 

nic. Głupota ministra, bo co minister szkolnictwa zrobił, likwidując wszystkie zawodowe szkoły, bo 

dzisiaj mamy masę bezrobotnych z podstawowym wykształceniem. Dlatego tu powinniśmy jasno  

i konkretnie wskazywać winnych i dlatego dzisiaj powinniśmy zbierać podpisy, żeby minister nigdy 

więcej nie był ministrem. Dlatego tu należy zaprosić ministrów, czy posłów, niech posłuchają. Pro-

ponuję jeszcze raz, petycję do ministra, że pieniądze mają być od danego ministra, który popełnił 

błędy. 

Radna Ewa Gancarz: kluby pracy i poradnictwo zawodowe – spora grupa osób została objęta in-

formacją zawodową jak poruszać się po rynku, czy pracownicy urzędu pracy robili ewaluację, co do 

tego, jak te osoby z tych szkoleń, poradnictwa zawodowego, jak skorzystały, jaki był efekt? Ponad-

to, bardzo martwi mnie to, że młodzi ludzie są bez pracy, bardzo duży odsetek do 25 i 34 roku życia 

i też trzeba by było sobie zadać pytanie, też duży procent ludzi z gimnazjalnym i podstawowym 

wykształceniem. Teraz my w samorządzie powinniśmy sobie zadać pytanie, co jest przyczyną, że 

młodzi ludzie kończą edukację na poziomie gimnazjalnym, jak ich zachęcić do nauki w szkołach 

średnich, technikum. Musimy się zastanowić, co zrobić, aby te osoby bez zawodu, praktycznie bez 

wykształcenia, wesprzeć i im pomóc. 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Wioletta Tybiszewska: każda z osób po ukończeniu tych zajęć 

ma w ręku swoje portfolio, sprawdzone i to jest ewaluacją tych zajęć. Prawidłowo sporządzone CV  

i portfolio zawierające wszystkie kwalifikacje, w ramach prawdziwych rozmów kwalifikacyjnych,  

w ramach prawdziwych rozmów kwalifikacyjnych. Natomiast, co, do stopnia wykształcenia, to naj-

lepiej odpowiedzieć mógłby dyrektor szkoły, jak bardzo system wyrugował grupę młodych osób  

z możliwości zdobywania zawodu po przez to, że te osoby nie były w stanie podpisać umów o przy-

gotowanie zawodowe z pracodawcami. Tam jest określony termin, a terminie traci się cały rok edu-

kacyjny, po roku ciężko jest w ramy edukacyjne wrócić. 

Radny Paweł Lichtański: odnosząc się do wypowiedzi Radnego Jersaka, to może jest to słuszna 

droga, aby zaprosić kogoś z parlamentarzystów, może po wyborach. Odnośnie bezrobocia, osobiście 

przeraża mnie pojęcie profesjonalizacji bezrobocia, bo skoro większość bezrobotnych z powiatu 

żagańskiego, są to osoby długotrwale pozostające bez pracy, to jest to bardzo niepokojące. Pytanie 

do Pani Dyrektor – czy w tych 55% są to osoby, które nie chcą pracować, czy są to osoby, które nie 

mają kwalifikacji do podjęcia pracy? 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Wioletta Tybiszewska: o profesjonalizacji bezrobocia można 

mówić także po przez obowiązujące przepisy. Wg statystyki, około 10%, ale jest to znacznie więk-

sza liczba, to są do systemu bezrobocia zostały wepchnięte po przez brak możliwości w inny sposób 

ubezpieczenia się i objęcia możliwością świadczeń zdrowotnych. To są osoby, które nigdy nie były 

zainteresowane podjęciem pracy, które nie są zainteresowane podjęciem pracy i w momencie 

otrzymania oferty pracy są najbardziej nieszczęśliwe. Bo wydawałoby się, że oferta pracy na bezro-

bociu jest najwyższą wartością. Dla pewnej części bezrobotnych, tych poszukujących, na pewno tak, 

dla osób, które nigdy nie były gotowe do podjęcia pracy, na pewno nie. Bezrobocie jest także wy-

muszone po przez cały system opieki społecznej w tym kraju, bo nie można dostać dofinansowania 

do mieszkania, nie można dostać dofinansowania do zakupu węgla, obiadu dla dzieci itp., jak się nie 

ma poświadczonego statusu osoby bezrobotnej. System zadziałał tak, że mamy w powiecie żagań-

skim mamy 6000 bezrobotnych, a rzeczywiście poszukujących jest około 2000 i te 2000 każdego 

roku jest przez nas wspierane i tą pracę znajduje. Tylko należy zwrócić uwagę na cykliczność bez-

robocia, czyli to, że coraz trudniej jest osobie bezrobotnej utrzymać pracę dłużej niż kilka do kilku-

nastu miesięcy. Są tego różne przyczyny, również po stronie pracodawcy, bo zależy jak firma pro-

speruje. Ca masa osób bezrobotnych jest zarejestrowanych i to jest nie nienormalne, bo nie powinni 

być. 

Radny Paweł Lichtański: należy teraz sobie wyobrazić, że osoby te, które tak postępują, przychodzą 

do urzędu pracy i mówią, że nie są zainteresowane podjęciem pracy, co będzie w momencie, kiedy 

te osoby osiągną wiek emerytalny? Nie będą mogły pracować, a ktoś będzie musiał na emeryturę 

tych osób zarabiać, więc to jest bardzo poważny problem, którego, jak się domyślam, podpis mini-

stra, nie będzie w stanie nic rozstrzygnąć. 
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Radna Elżbieta Buganik: został już otwarty rynek zachodni, czy dużo osób skorzystało z tej oferty  

i podjęło pracę za granicą, chodzi mi o Niemcy? Czy prowadzone są takie statystyki? 

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Wioletta Tybiszewska: na razie nie mamy, czego prowadzić, 

ponieważ zachłyśnięcie się rynkiem niemieckim, było bardzo na wyrost. Okazało się, że Niemcy 

potrzebują osób z kwalifikacjami i ze znajomością języka, czego w grupie bezrobotnych jest naj-

mniej reprezentowane. Natomiast przypuszczam, że pracodawcy mogą mieć problem, bo już pracu-

jące osoby, które znają język, być może to one będą tymi osobami, które na rynku niemieckim naj-

szybciej zafunkcjonują. Ustabilizowała się typowa sezonówka, są to osoby, które już nie mówią, że 

się wyrejestrowują, tylko mówią, że jadą do legalnej pracy przy zbiorach. Nie jest to nic więcej niż 

przed otwarciem rynku. 

Radny Krzysztof Blajer: myślę, że nie ma sensu obciążać urząd pracy całością bezrobocia, ponieważ 

urząd pracy nie odpowiada samodzielnie, są od tego służby socjalne, urząd miasta, burmistrz, który 

ma instrumenty na zmniejszanie bezrobocia. Dlatego myślę, że nadmiernie obciążanie Panią Dyrek-

tor pytaniami nie ma sensu i moglibyśmy przejść do kolejnego punktu. 

Radny Tadeusz Kosmatka: system jest już rozdęty do granic wytrzymałości. Skoro tak bardzo będą 

się zmniejszać środki na system przeciwdziałania bezrobociu, chociaż twierdze, że ten cały system 

nie został ograniczony bezrobociu, bo to nic nie daje. System w dalszym ciągu będzie funkcjonował, 

czy ktoś się zastanowił nad tym, że tych bezrobotnych obracamy już tysiące razy, robimy grupy, 

podgrupki, przecież to jest chore, to nie jest wina urzędników, to jest wina systemu. O tym musimy 

głośno mówić, bo jeżeli nikt o tym nie będzie mówił i nikt od góry nie będzie słuchał, to my zabr-

niemy w ślepą ulicę. O czym możemy mówić, przecież my nie jesteśmy w stanie niczemu przeciw-

działać, dlatego musimy o tym mówić. 

Informacja o bezrobociu w powiecie żagańskim w 2010 roku oraz o przedsięwzięciach zmierzają-

cych do łagodzenia jego negatywnych skutków, stanowi załącznik do protokołu. 

6. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu w 2010 

roku. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w 

Żaganiu Annę Kulczyńską o zabranie głosu. 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu Anna Kulczyńska: PCPR działa na 

dwóch filarach, jeden filar dotyczy pomocy społecznej i w tym zakresie realizujemy zadania wyni-

kające z ustawy o pomocy społecznej oraz aktach wykonawczych do tej ustawy, drugi filar - rehabi-

litacja zawodowa i społeczna oraz zatrudnianie osób niepełnosprawnych. Pomoc społeczna - głów-

nym działem, który absorbuje prace centrum, są to kwestie rodzin zastępczych. Na koniec okresu 

sprawozdawczego, w naszym powicie funkcjonowało 116 rodzin zastępczych, które obejmowały 

opieką 193 dzieci. W roku 2010 utworzono15 nowych rodzin zastępczych, natomiast z mocy prawa 

rozwiązano również 15 dotychczasowych rodzin zastępczych. Przyczynami rozwiązań było ukoń-

czenie przez wychowanków 18 roku życia i zakończenia edukacji. W zakresie realizowanego zada-

nia przeprowadzono 321 wywiadów środowiskowych w miejscu zamieszkania rodzin. Szkolenia na 

rodziców zastępczych – niestety sytuacja nie zmienia się na dobre, w roku 2010 została przeszkolo-

na tylko jedna rodzina i wydano 2 skierowania na szkolenia dla kandydatów. Pod opieką centrum 

znajduje się 65 wychowanków rodzin zastępczych kontynuujących naukę, którzy miesięcznie 

otrzymują wypłatę świadczeń. Podstawą do wypłaty świadczeń, są zaświadczenia ze szkoły po-

twierdzające status ucznia lub studenta. Wychowankom pomagamy również w uzyskaniu zatrudnie-

nia, lokalu mieszkalnego. W sprawozdaniu przedstawione zostały również wysokości świadczeń, 

która jest zróżnicowana w zależności od wieku i stanu zdrowia dziecka. Druga grupa to są dzieci, 

które są kierowane przez centrum do placówek opiekuńczo wychowawczych. Na terenie powiatu 

mamy jeden Dom Dziecka w Szprotawie, w którym na 30 miejsc, znajdowało się 32 wychowanków. 

Jest taka sytuacja, że my nagminnie przekraczamy statutową liczbę miejsc, postanowienia sądu la-

winowo do nas wpływają. Żeby ratować sytuację w bieżącym roku zawiązaliśmy współpracę z fun-

dacjami, które prowadzą rodzinne Domy Dziecka, jest to alternatywa dla placówek, instytucji, du-

żych obiektów, w których znajduje się ponad 30 dzieci.  
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Rodzinny Dom Dziecka jest to forma instytucjonalna, ale w formie rodziny, w takiej rodzinie kie-

rownictwem jest z reguły małżeństwo, które pod swoją opieką do 8 dzieci. Funkcjonują, jak rodzina, 

dzieci mają wzorce rodziny w takim środowisku. Żyją w środowisku lokalnym, jako członkowie 

rodziny, jest to na korzyść wychowanków. W tym roku zostało skierowanych 12 dzieci do placówek 

rodzinnych. Oprócz tego, że mamy swoją placówkę i własne rodziny zastępcze, nasze dzieci prze-

bywają poza powiatami w placówkach i rodzinach zastępczych. W strukturach, PCPR, funkcjonuje 

również rodzinna poradnia specjalistyczna, która świadczy pomoc dwóch psychologów, kuratora 

zawodowego, który jest pedagogiem i od tego roku mamy również terapeutę uzależnień. W tym 

roku planujemy uruchomić dyżur prawnika, w ramach projektu systemowego, który jest współfinan-

sowany przez unię europejską. Zespół ds. Orzekania o Niepełnosprawności działa również w struk-

turach PCPR, który wydał najwięcej orzeczeń w województwie lubuskim tj. 5434 orzeczenia oraz 

1171 legitymacji dla osób niepełnosprawnych. 

Radny Krzysztof Blajer: czy wiadomo jest, dlaczego w powiecie żagańskim jest tak mało rodzin 

kandydackich do opieki nad dziećmi. Z informacji wynika, że jedna rodzina w 2010 roku, przy ta-

kiej liczbie ludności to jest bardzo mało. Może należałoby podjąć działania informacyjne, żeby te 

dzieci znalazły rodzinny ciepły dom. 

Dyrektora Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu Anna Kulczyńska: doszukujemy się 

przyczyny, bo to nie jest problem powiatu żagańskiego, ale jest to problem ogólnopolski. Rodziny 

zastępcze, które już funkcjonują nie czują wsparcia i nie mają dobrych informacji, jeżeli chodzi  

o pomoc w sytuacjach trudnych. Dzieci, które trafiają do rodzin zastępczych, są to dzieci z syndro-

mem odrzucenia przez matkę, tego się nie zmieni i z tego się nie „wyleczy”. Z takim dzieckiem 

trzeba umieć pracować specjalistycznie i nie chodzi tu o to, że jednego rodzica mamy posyłać do 

psychologa czy do psychiatry, żeby on kompletował papiery, co dziecku jest. Chodzi o to, aby był 

tak wyposażony w wiedzę i umiejętności, żeby sam temu dziecku mógł pomóc. Nasz powiat, nasze 

centrum przyjęło taka taktykę od 2009 roku i my to sukcesywnie wdrażamy i też się uczymy, korzy-

stamy z doświadczeń fundacji i instytucji, które mają już doświadczenie w tym zakresie, żeby po-

stawić na rozwój systemu wsparcia takich rodzin. Jeżeli pokażemy rodzinom, że im pomożemy  

i nauczymy, jak sami mogą pomagać sobie, będzie więcej chętnych, bo będzie pokazane, że nie są 

pozostawieni sami sobie. Po za tym, w mediach pokazuje się to, co się źle dzieje w rodzinach za-

stępczych, mówi się o tej olbrzymiej odpowiedzialności, człowiekowi obcemu jest trudno pokochać 

cudze dziecko a jeszcze, jak jest napiętnowany, to zupełnie go zniechęca do jakichkolwiek działań. 

Działania informacyjne w tym zakresie są prowadzone, robimy kampanie, jeździmy do gmin, reor-

ganizujemy, przy współpracy gmin i miast, spotkania dla mieszkańców, po przez kościoły staramy 

się dotrzeć do kandydatów, mówić o rodzicielstwie zastępczym. Również nasze udziały na pikni-

kach, czy innych imprezach organizowanych przez powiat służą temu, żeby się zaprezentować pod 

kątem rodzicielstwa zastępczego. Organizujemy również pikniki dla rodzin zastępczych i ich środo-

wisk, żeby pokazać, że ta rodzina zastępcza nie jest tylko po to, żeby wziąć pieniądze, ale również 

pokazać to, że robi dobrą robotę. 

Starosta Marek Ślusarski: pracujemy z Panią Dyrektor PCPR nad budową rodzinkowych domów 

dziecka, w tej chwili jest to projekt, mocno nad tym pracujemy. Wizytowaliśmy rodzinne domy 

dziecka między innymi w Żarach, jesteśmy pod wrażeniem tego, co zrobiło starostwo żarskie. Wg 

nowych przepisów w takim domu nie może być więcej, jak 14 osób. Będziemy szli mocno w kie-

runku, żeby zrealizować taki projekt budowy, na początek może 2 domów rodzinkowych, żeby te 

dzieci czuły się, jak w domu. Poziom tych domów jest mocno zbliżony do normalnych domów, jest 

to piękna inicjatywa i poczynimy wszelkie starania, aby w tej kadencji zrealizować taki plan. 

Szczegółowe sprawozdanie z działalności Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Żaganiu  

w 2010 roku, stanowi załącznik do protokołu. 

   7. Interpelacje radnych. 

Radny Tadeusz Kosmatka: jakie jest wynagrodzenie brutto Wicestarosty i Etatowego Członka Za-

rządu, prosiłbym o odpowiedź na to pytanie i na piśmie.  
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          8. Podjęcie uchwał w sprawie: 

    1) rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2010 rok i sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2010 rok. 

 a) sprawozdanie z wykonania budżetu za 2010 rok, 

 b) sprawozdania finansowe za 2010 rok, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: sprawozdanie z wykonania budżetu, sprawozdanie finansowe 

za 2010 rok oraz informację o stanie mienia i załącznik z wykonania planu finansowego, Radni 

otrzymali w terminie. Rozumiem, że na komisjach przeanalizowano i omówiono w/w sprawozdania. 

Radni otrzymali również opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu wykonaniu 

budżetu za 2010 rok. 

           c) opinia Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 

rok, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał uchwałę Nr 229/2011 Składu Orzekającego Regional-

nej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 27 kwietnia 2011 roku w sprawie wydania opinii  

o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok. Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunko-

wej w osobach: 

Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 

Joanna Chruściel – Członek, 

Jarosław Kotowski – Członek, 

pozytywnie opiniuje sprawozdanie Zarządu Powiatu Żagańskiego z wykonania budżetu Powiatu Ża-

gańskiego za rok 2010 oraz informację o stanie mienia Powiatu na dzień 31 grudnia 2010 r. 

Treść uchwały Nr 229/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz z uzasadnie-

niem, stanowi załącznik do protokołu. 

           d) informacja o stanie mienia 

           e) opinia Komisji Rewizyjnej w sprawie wykonania budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał opinię Komisji Rewizyjnej w sprawie sprawozdania  

z wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 2010 rok, sprawozdania z wykonania planu finansowe-

go SP ZOZ w Żaganiu w likwidacji za 2010 rok, informacji o stanie mienia Powiatu Żagańskiego 

według stanu na dzień 31 grudzień 2010 rok, sprawozdań finansowych za 2010 rok oraz opinii Regio-

nalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok.  

Po dokonanej analizie materiałów związanych z wykonania budżetu Komisja rekomenduje udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego z tytułu wykonania budżetu Powiatu Żagańskiego za 

2010 rok. 

Opinia Komisji Rewizyjnej stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Żagańskiego za 2010 rok. Po przeanalizowaniu dokumentów tj. 

sprawozdań finansowych za 2010 rok, sprawozdania rocznego z wykonania budżetu za 2010 rok, 

sprawozdania z wykonania planu finansowego SP ZOZ w Żaganiu w likwidacji za 2010 rok, informa-

cji o stanie mienia Powiatu Żagańskiego według stanu na dzień 31 grudnia 2010 roku oraz opinii Re-

gionalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze o sprawozdaniu z wykonania budżetu za 2010 rok, 

opiniuje pozytywnie wykonanie budżetu Powiatu Żagańskiego za 2010 rok i wnioskuje o udzielenie 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Żagańskiego. 

Wniosek Komisji Rewizyjnej z dnia 18 maja 2011 rok w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu Żagańskiego za 2010 rok wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał opinię o wniosku Komisji Rewizyjnej wydaną przez 

Regionalną Izbę Obrachunkową w Zielonej Górze. Uchwała 322/2011 Składu Orzekającego Regio-

nalnej Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze z dnia 6 czerwca 2011 roku w sprawie wydania opinii  

o wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego o udzielenie Zarządowi Powiatu Żagań-

skiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za rok 2010. Skład Orzekający Regionalnej 

Izby Obrachunkowej w Zielonej Górze w składzie: 

Grażyna Radomska – Przewodnicząca, 

Halina Lasota – Członek, 
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Joanna Chruściel – Członek, 

pozytywnie opiniuje wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu Żagańskiego w sprawie udzielenia 

Zarządowi Powiatu Żagańskiego absolutorium z tytułu wykonania budżetu Powiatu za 2010 rok. 

Treść uchwały Nr 322/2011 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej wraz z uzasadnie-

niem, stanowi załącznik do protokołu. 

 f) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu o wykonaniu budżetu powiatu za 2010 rok, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o opinię pozostałych komisji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Jersak: komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej: komisja wydała opinię pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

           g) dyskusja, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radny Tadeusz Kosmatka: to absolutorium dotyczy dwóch Zarządów, starego, który funkcjonował 

przez 11 miesięcy i tego, który funkcjonował przez 1 miesiąc. Początek działalności tego zarządu był 

dość owocny, jeżeli chodzi o wydawanie pieniędzy i robienie apanażu i stołków i to należy podkreślić. 

Przyrównuję do innych powiatów, to praktycznie jesteśmy bogaci w stanowiska i w apanaże. Jeżeli 

chodzi o komisje, w dalszym ciągu apeluję, aby komisje, w szczególności, jeżeli chodzi o absoluto-

rium, odbywały się w przyzwoity sposób. Uważam, że ten sposób obradowania komisji, jaki dzisiaj 

żeśmy zaprezentowali, uważam, że jest nie przyzwoity. Dalej apeluję, do Przewodniczącego Rady 

szczególnie, aby zwrócił uwagę na to, że w ten sposób nie można debatować na komisjach, co dzisiaj, 

bo praktycznie ja dzisiaj byłem wyeliminowany od jakiejkolwiek dyskusji w komisjach.  

Radny Krzysztof Blajer: Radny Kosmatka trochę się pośpieszył, bo dyskusja powinna dotyczyć wyko-

nania budżetu i absolutorium, a nie oceniamy polityki Zarządu tylko oceniamy sposób wykonania. 

Starosta Marek Ślusarski: chciałbym podkreślić, że stanowisko członków Rady można było zająć na 

komisji, jeśli materiały były dostarczone w odpowiednim czasie, Radni zadali wiele pytań i nikt Panu 

Radny Kosmatka nie zabiera głosu. Poza tym opinia o apanażach jest w tym momencie nie na miejscu. 

           h) podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym. 

    2) udzielenia absolutorium Zarządowi Powiatu Żagańskiego za 2010 rok, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: zmieniła się ustawa, która wskazuje, że w pierwszej 

kolejności Rada podejmuje uchwałę w sprawie rozpatrzenia i zatwierdzenia sprawozdania 

finansowego a następnie podejmuje uchwałę w sprawie udzielenia absolutorium. Dlatego materiały, 

opinie i wnioski dotyczą dwóch uchwał, które już przedstawiłem. 

           a) wniosek Komisji Rewizyjnej, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: wniosek Komisji Rewizyjnej został przedstawiony przed podję-

ciem pierwszej uchwały. 

           b) opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej wydana przez Regionalną Izbę Obrachunkową, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: opinia o wniosku Komisji Rewizyjnej została przedstawiony 

przed podjęciem pierwszej uchwały. 

           c) opinia pozostałych komisji Rady Powiatu.  

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o opinię pozostałych komisji Rady Powiatu. 

Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów Karol Jersak: komisja wydała opinię pozytywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

          d) dyskusja, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych otworzył dyskusję. 

Radny Krzysztof Blajer: chciałem powiedzieć, że bardzo miło współpracowało mi się z Radnymi przy 

badaniu sprawozdań. W tym roku mieliśmy więcej dokumentacji, dlatego, że doszły sprawozdania 

finansowe, bilanse, rachunki wyników i zestawienie zmian, tutaj jest potrzebna wiedza rachunkowa  

i ekonomiczna. Wykonanie budżetu było dobre, nie było żadnych przekroczeń, niegospodarności  

i celowość, czyli zgodność z kierunkami polityki powiatu. 

Radny Andrzej Barylak: tak do końca to nie jest tak w porządku w tych finansach, dlatego, że anali-

zowałem budżet i dochodzę do wniosku, że pierwsza część, jeśli chodzi o przychody, zrealizowany  

w wysokości 104% i wydatki chyba 96%. Szczególnie duże są wydatki, jeśli chodzi o wydatki mająt-

kowe, duża część tego budżetu idzie na inwestycje majątkowe. Niepokoi fakt, że powiat jest strasznie 

zadłużony, na krawędzi bankructwa, bo lada moment może się zjawić zarząd komisaryczny. To jest 

ponad 58% zadłużenia, w stosunku do przychodów i właśnie tutaj Zarząd, Starosta mają pole do popi-

su, aby tak działać w przyszłości, żeby ten dług zminimalizować. Ja wiem, że zaraz ktoś mi odpowie, 

że przejęliśmy kredyty po szpitalu, około 10.000.000 zł, ale po mimo tego pozostaje 32.000.000 zł,  

w związku z tym należy zminimalizować ten dług publiczny. Dlatego Komisja Porządku Publicznego 

i Bezpieczeństwa Obywateli zaopiniowała pozytywnie absolutorium, natomiast są takie uwagi, aby tą 

sprawą w najbliższej przyszłości, w tym roku, w tym budżecie, szczególnie zwrócić uwagę. 

          e) podjęcie uchwały. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 17 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych ogłosił przerwę w obradach. 

Po przerwie w dalszych obradach sesji uczestniczyło 17 radnych, obrady opuścił Radny Karol Jersak. 

     3) zmian budżetu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 

Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: zmiany wprowadzone w tej uchwale, zarówno po stronie do-

chodów jak i wydatków podnoszą nasz budżet 399.837 złotych. Są to zmiany, które zostały przed-

stawione w uzasadnieniu, wprowadzamy dwa projekty tzw. miękkie 47.432 zł. – projekt „Polsko – 

Niemieckie lekkoatletyczne zawody młodzieżowe 2011 rok”; 42.294 zł – projekt „Polsko - Nie-

miecka Spartakiada”. Również otrzymaliśmy na scalenie gruntów środki w wysokości 199.978 zł, 

jednostki podległe wypracowały dochody i są to ZSP w Szprotawie, ZSTH w Żaganiu, ZSTiL  

w Żaganiu, PUP w Żaganiu oraz PINB w Żaganiu. Środki finansowe w wysokości 3.870 zł - poro-

zumienie z Gminą Żagań na dofinansowanie turnusu rehabilitacji dla dzieci niepełnosprawnych ze 

Specjalnego Ośrodka Szkolno Wychowawczego w Żaganiu; 10.000 zł – PCPR „pomoc w kryzysie” 

– rozszerzenie działań Rodzinnej Poradni Specjalistycznej działającej przy PCPR w Żaganiu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 

opinii komisji. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta przy 16 głosach „za”, 1 „wstrzymującym”. 

                 4) określenia zasad, sposobów i trybu udzielania ulg w spłacie należności pieniężnych 

mających charakter cywilnoprawny, powstałych w związku z realizacją zadań z zakresu 

administracji rządowej oraz innych zadań zleconych Powiatowi Żagańskiemu, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 

opinii komisji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o opinię komisji Rady Powiatu. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

                     5) zmiany uchwały w sprawie określenia zadań finansowanych ze środków Państwowego 

Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych przekazywanych Powiatowi Żagań-

skiemu w 2011 r. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o przedstawienie uzasadnienia. 

Dyrektor PCPR Anna Kulczyńska: otrzymujemy w trakcie roku budżetowego dodatkowe transze 

środków finansowych na zadania. W roku bieżącym otrzymaliśmy informację, że Zarząd PFRON 

zwiększył budżet dla powiatu żagańskiego o dodatkowe środki w wysokości 258.541 zł. Po przeana-

lizowaniu liczby wniosków, które wpłynęły na poszczególne zadania w bieżącym roku oraz po 

uzgodnieniu stanowiska Powiatowej Społecznej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych, która wydała 

pozytywną opinię, dotyczącą propozycji podziału środków, proponujemy zwiększenie budżetu na 

n/w zadania: 

– zaopatrzenie w przedmioty ortopedyczne i środki pomocnicze o środki 144.541 zł,  

– likwidacja barier architektonicznych – 20.000 zł, 

– dofinansowanie do pobytu na turnusie rehabilitacji – 94.000 zł. 

Otrzymane środki pozwolą nam rozpatrzyć pozytywnie więcej złożonych wniosków. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 

opinii komisji. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił o opinię pozostałych komisji Rady Powiatu. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 
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Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

                     6) zasad udzielania stypendiów dla uczniów szkół prowadzonych przez Powiat Żagański, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych przedstawił projekt uchwały i otworzył dyskusję. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja oświaty anali-

zowała treść uchwały i wnosi o wprowadzenie poprawki. Poprawka dotyczy wymaganej oceny  

z zachowania, wcześniej była ocena zróżnicowana do różnych typów szkół, komisja wnosi, aby 

ujednolicić ocenę z zachowania. Aby ocena z zachowania była, co najmniej bardzo dobra dla 

wszystkich kryteriów, kategorii. Nowym zapisem w tej uchwale jest to, że stypendium mogą otrzy-

mać uczniowie, którzy przychodzą do pierwszych klas szkół prowadzonych przez powiat żagański. 

Uchwałodawcy chodzi o to, żeby uczniowie z terenu powiatu przyszli do szkół powiatu żagańskie-

go. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: w treści projektu uchwały komisja proponuje zmienić zapis,  

z oceny dobrej, wzorowej, bardzo dobrej, na ocenę, co najmniej bardzo dobrą z zachowania. 

Radny Andrzej Katarzyniec: w §2 tj. naukowe i ppkt. 4, jest uczniom szkoły zawodowej, czyli szko-

ła zawodowa jest traktowana, jako szkoła o niższym poziomie, osiąga dobre wyniki w nauce, dla-

czego nie bardzo dobre?, Jest laureatem konkursów, olimpiad szczebla, co najmniej wojewódzkiego 

i uplasował się w pierwszej szóstce finalistów, średnia ocen, co najmniej 3,5 i co najmniej ocenę 

bardzo dobrą z zachowania. To znaczy, że ktoś, kto może mieć niższy poziom wiedzy i ma być wy-

nagrodzony za to, że osiągnął dobre wyniki, czyli nie są przeciętne są dobre, średnią ocen ma taką 

sobie średnią, ale musi być bardzo dobry z zachowania. Fakt, że jest to preferowanie tych, którzy są 

grzeczni, ale trafi się taki, że nie będzie wzorowym ani nie bardzo dobrym a spełni te warunki to 

zostanie wyeliminowany. 

Radny Andrzej Chodań: ocena dobra dla wszystkich szkół jest trochę uzasadniona, bo dlaczego tego 

z zasadniczej szkoły zawodowej mamy wyróżniać tym, że ma ocenę dobrą. Niech się stara mieć 

również ocenę bardzo dobrą, jak uczniowie z innych szkół. Dla rad pedagogicznych, wychowaw-

ców, którzy proponują na radzie ocenę z zachowania, jest to również argument, że ten uczeń repre-

zentuje szkołę w konkursach, niekoniecznie z wiedzy, ale np. uczeń szkoły zawodowej, ślusarz  

w konkursach ślusarskich osiągnął dobre wyniki, decyzja należy do rady pedagogicznej, bo jest to 

argument, aby temu uczniowi ocenę bardzo dobrą z zachowania wystawić. Proponowana zmiana 

będzie zmianą sprawiedliwą wobec wszystkich uczniów. 

Radny Andrzej Katarzyniec: patrząc na pkt. 4, dlaczego średnia ocen musi być, co najmniej 3,5, 

niech będzie 4,0. Dlaczego obniżać poziom, skoro jest laureatem olimpiad, co najmniej wojewódz-

kich? 

Radny Andrzej Chodań: w szkołach zasadniczych bardzo często uczniowie nie startują w konkur-

sach z wiedzy, bo tych konkursów raczej jest mało. Startują w konkursach bardziej praktycznych np. 

na ślusarza, tokarza, i to nie koniecznie są wybitne jednostki z języka polskiego, dlatego ta średnia 

jest 3,5 żeby dać możliwość również samodoskonalenia się dla tych młodych ludzi. 

Radny Andrzej Katarzyniec: nasz Klub proponuje zostawić średnią ocen 4,0. 

Starosta Marek Ślusarski: zachowanie jest bardzo ważną rzeczą i jest to jeden z warunków przy 

przyznawaniu stypendium. Nie zaniżajmy tego, bo uważam, że nasza młodzież wiadomo, jak jest  

i dla dyrektorów będzie atutem, żeby młodzież się zdyscyplinowała. Naszym zadaniem jest zobli-

gować uczniów do lepszej pracy, większego porządku, dlatego należy oceną z zachowania podnieść. 

Radny Andrzej Katarzyniec: wyjaśnienia nas przekonały i wycofuję wniosek. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poddał pod głosowanie wprowadzenie poprawek do projektu 

uchwały, wniesione przez Przewodniczącą Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewę Gan-

carz. 

Wprowadzenie poprawek zostało przyjęte jednogłośnie. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały po wprowadzonych poprawkach  

i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 
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                     7) zasad udzielania i rozliczania dotacji celowej z budżetu powiatu dla przedsięwzięć 

związanych z ochroną środowiska, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 

opinii komisji. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

                     8) zaopiniowania projektu uchwały sejmiku Województwa Zachodniopomorskiego  

w sprawie likwidacji Portowego Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej 

przy ul. Energetyków 2 w Szczecinie, 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 

opinii komisji. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 

Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

                   9) określenia zakresu i formy informacji o przebiegu wykonania budżetu Powiatu 

Żagańskiego za pierwsze półrocze, oraz informacji o kształtowaniu się wielolet-

niej prognozy finansowej i realizacji przedsięwzięć. 

                Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poprosił o przedstawienie 

uzasadnienia. 

                Skarbnik Powiatu Elżbieta Bielecka: uchwała jest wywołana w związku z kończącym się  

I półroczem roku 2011 i Zarząd Powiatu musi przygotować uchwałę w sprawie wykonania budżetu 

za I półrocze. Uchwała, jak była podjęta rok temu, nie przewidywała wykonania wieloletniej pro-

gnozy finansowej. Plan wieloletniej prognozy, wszedł, zgodnie z ustawą o finansach publicznych, 

po raz pierwszy w roku 2011, w związku z tym w uchwale należy określić, jak ma wyglądać to 

sprawozdanie wykonania budżetu za I półrocze łącznie z wieloletnią prognozą finansową ujętą rów-

nież w wykonaniu budżetu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych poprosił Przewodniczących komisji stałych o przedstawienie 

opinii komisji. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Budżetu i Finansów Krzysztof Blajer: komisja wydała opinię pozy-

tywną. 
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Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury i Kultury Fizycznej Ewa Gancarz: komisja wydała opinię 

pozytywną. 

Z-ca Przewodniczącego Komisji Zdrowia i Polityki Prorodzinnej Elżbieta Buganik: komisja wydała 

opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Gospodarki i Infrastruktury Marek Kopta: komisja wydała opinię pozytyw-

ną. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska Eugeniusz Barylak: komisja 

wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Komisji Porządku Publicznego i Bezpieczeństwa Obywateli Andrzej Barylak: komi-

sja wydała opinię pozytywną. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 9. Odpowiedzi na interpelacje. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: zgodnie z wolą składającego interpelację, odpowiedź 

zostanie udzielona na piśmie. 

10.Wnioski. 

Starosta Marek Ślusarski: odnosząc się do wypowiedzi Radnego Tadeusza Kosmatki, chcia-

łem zapewnić, że, jako Zarząd stoimy twardo na gruncie i znamy zadłużenie powiatu. Wia-

domo, z jakich przyczyn powstało, było bardzo dużo inwestycji w ubiegłych latach, były 

pieniądze z unii i chwała za to, że poprzedni Zarząd mocno inwestował w powiat i my ten 

ciężar musimy udźwignąć. Robimy wszystko, łącznie z zadłużeniem szpitala, pracujemy 

nad programem B, który jest programem oddłużenia szpitala. Pracujemy nad tym, aby obni-

żać to zadłużenie, a nie pogłębiać, dlatego następne lata nie będą takie owocne w inwesty-

cje. 

11. Informacje i oświadczenia. 

Radny Tadeusz Kosmatka: informuję Pana Przewodniczącego i Radę Powiatu, że w dniu 

wczorajszym poinformowałem organ nadzoru, jakim jest Wojewoda Lubuski, odnośnie 

pewnych nieprawidłowości, które dostrzegam w osobie Członka Zarządu Jana Sosnowskie-

go i pośrednio Zarządu Powiatu. Nie będę rozwijał tematu, dlatego, że kopie tego pisma 

przekazuję teraz na ręce Przewodniczącego Rady. 

Radny Eugeniusz Barylak: przedstawiam podziękowanie dla Starostwa Powiatu Żagańskie-

go. Rada Pedagogiczna Przedszkola Publicznego im. Jana Brzechwy w Małomicach składa-

ją serdeczne podziękowania za ufundowanie nagród uczestnikom Powiatowego Festiwalu 

Piosenki Dziecięcej. Dzięki wielkiemu sercu i ludzi dobrej woli, możliwa jest realizacja 

naszych celów. Wyrażamy głęboką nadzieję, iż nasza współpraca zaowocuje i przyczyni się 

do dalszego rozwoju dzieci w naszym przedszkolu. Podpisała Pani Dyrektor Przedszkola 

Publicznego Renata Rynkiewicz.  

Radny Jan Sosnowski: proszę o odczytanie pisma, które złożył Radny Tadeusz Kosmatka. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych: odczytał pismo złożone przez Radny Kosmatka, które 

dotyczy Radnego Jana Sosnowskiego. Pismo stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący Rady Leon Cuprych wyznaczył Radnego Andrzej Katarzyńca oraz Radne-

go Marka Koptę do zapoznania się z protokołem VII sesji Rady Powiatu Żagańskiego z dnia 

21 czerwca 2011 roku. 

Radny Jan Sosnowski: odnosząc się do tego pisma skierowanego do Wojewody, według 

mnie to szkoda słów i papieru. 

Starosta Marek Ślusarski: do Radnego Tadeusza Kosmatki, ja wiem, że jest Pan na bezro-

botnym i ma Pan dużo czasu, ale to uwłacza trochę nam, Zarządowi, bo dopóki tutaj sie-

dzimy, jesteśmy Zarządem, to nie pozwolę na to, jako Starosta, żeby tutaj było kolesiostwo.  
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Akurat tak się zdarza, ja też musiałem swoją firmę scedować na swoją małżonkę i czy moja 

małżonka prowadząc moją firmę, ma być pokrzywdzona przez to, że nie ma brać udziału  

w przetargach? Są przetargi, komisja przetargowa otwiera i najlepsza oferta wygrywa, więc 

nie widzę żadnej korupcji, wręcz przeciwnie, zawsze sobie mówiliśmy, że będziemy wspie-

rać przemysł lokalny, przedsiębiorców lokalnych i nie będziemy odrzucać takich rzeczy, bo 

uważam, że to jest dyskryminacja. 

Radny Tadeusz Kosmatka: w odniesieniu do wypowiedzi Starosty, niech się Pan tak nie 

martwi czy ja jestem osobą bezrobotną, czy nie. Niech Pan najpierw sprawdzi, czy jestem 

bezrobotnym, czy jestem w wykazie osób poszukujących pracy. Niech Pan się nie martwi 

moją osobą, ja sobie doskonale daję radę i doskonale sobie w życiu dam radę. Natomiast, 

odczuwam tu troskę Pana o moją osobę, ja nie chcę rozwijać tematu, bo nie jest to temat 

sesji. Jest to spokojne pewne moje odczucie, które mam, ja mam prawo do tego i od tego są 

pewne organy, żeby rozstrzygały sprawę. 

12. Zamknięcie obrad VII sesji Rady Powiatu Żagańskiego. 

      Przewodniczący Rady Leon Cuprych o godz. 14
40

 ogłosił zamknięcie VII sesji Rady Powiatu 

Żagańskiego z dnia 21 czerwca 2011 roku. 

 

 

          Protokołowała  

    Henryka Świątek 
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